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Dagsorden 
 
Pkt. 1. Bordet rundt – nyt fra værestederne 
 
Rikke oplyste, at Space er flyttet til Toldbodgade i nye lokaler. Space har udbudt mentaliseringsforløb for 
brugerne og der har været forløb med mulighed for at udfylde forskudsopgørelse. I ferien vil der være 
tilbud om gå- og cykelgrupper og grupper for brugere med børn. Der er generel fokus på 
medbestemmelse på de forskellige tilbud. 
Space har kontakt til over 90 unge og er åbent alle uger i sommerferien og der vil også være mulighed for 
at spise med.  
 
Jørn oplyste, at Vækststedet er godt besøgt og at der i kreativitetsområdet i kælderen bl.a. er mulighed for 
at lave keramik og som er meget populært. Pusterummet i Christiansfeld har et lille lokale, hvor der ikke 
kommer så mange, men Savværket i Vamdrup er godt besøgt, dog mest af kvinder. I sommerperioden vil 
der være kortere åbningstider. 
  
Kulturhuset er åbent i sommerferieperioden og serveres der bøf, så kommer der omkring 40 brugere til 
spisen. Jørn oplyser, at han er medlem af brugerrådet som planlægger hyggeture som fx en tur til 
Bowl´n´fun.   
 
Brian fortalte, at der hos De Frie Fugle er gang i mange ting bl.a. landskamp og en tur til Odense og 
bowling og fællesspisning. Der afholdes sommerfest i næste måned og en udenlandsrejse fra weekenden 
i uge 28-29 til Marmoris i Tyrkiet med 17 tilmeldte og en Horsens tur senere. Aktiviteterne afhænger 
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meget af de brugere der benytter stedet. Mandag er der fællesspisning. Foreningen Frie Fugle planlægger 
aktiviteter og er der mere end 5 til en aktivitet kan foreningen give støtte til et arrangement. Der er et godt 
fremmøde bestående af en fast kerne men der kommer også nye til. Støtteforeningen søger fonde og 
legater og sidste år indstillede Bauhaus De Frie Fugle til et legat og fik havemøbler til stedet. 
 
Elin oplyste, at Cafe Paraplyen er gang med en større renovering og kontor og personalerum er i gang 
med at blive istandsat. Derfor roder det lidt i cafeen og nogen er skeptiske for hvad der sker. Til august 
skal selve cafeen renoveres og der planlægges at sætte telt op udenfor i forbindelse med renoveringen. 
Sport for livet Kolding og Cafe Paraplyen har et godt samarbejde og har haft spillehyggeaften hvilket har 
været en stor succes. Henover sommeren vil der være åbent. 
  
Pkt. 2. Orientering omkring Hjemløsestrategien 
Emma Bolmgren Sloth deltog på mødet og orienterede omkring arbejdet med hjemløsestrategien. I 
forbindelse med afdækningsfasen er der peget på 6 temaer som ses nedenfor. Emma uddybede 
temaerne: 

- Opbyggende fællesskabet 
- De svære overgange 
- Bredt internt samarbejde og kendskab 
- Dyrkelse af partnerskaber 
- Den rette bolig – til dig 
- Sundhed og trivsel 

 
Brian bemærkede, at det vil være godt hvis borgerne har en fornemmelse at sammenhæng og at der kan 
skabet én indgang hvor borgeren har én sagsbehandler. Det er vigtigt at der skabes en sammenhæng og 
at borgeren på den måde, kan få styr på flere ting.  
 
Rikke pointerede, at det vil være godt hvis sagsbehandleren kan følge borgeren med rundt til de steder 
der skal tages kontakt til. Det er ikke nok at få det at vide hvem man selv skal tage kontakt til, men at man 
bliver taget med i hånden og kontakten tages sammen. 
 
Brian oplyste, at udsatte er meget presset og hvis en udsat borger har et lægebesøg om morgenen og et 
møde på Jobcenteret om eftermiddagen kan det frembringe stress m.v.  
 
Marianne oplyste, at en ny lov er på vej som netop gør det muligt, at borgeren har krav på at der skal en 
tovholder. Dermed vil Hjemløsestrategien blive hjulpet på vej af lovgivningen. 
 
Elin synes det er vigtigt, at borgeren får en følelse af at være en person og ikke som en sag der skal 
fortælle det hele fra starten hver gang og at rådgiveren har sat sig ind i borgerens sag inden mødet.  
 
Villy oplyste, at det er vigtigt at der bliver skabt billige boliger og glæder sig samtidig over, at antallet af 
hjemløse er faldende både på landsplan og regionalt og at hjemløse unge er faldende.  
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Brian spurgte ind til, hvordan antallet af hjemløse tælles op og Emma redegjorde for, at der tages 
udgangspunkt i VIVEs optælling som foregår over et bestemt tidspunkt hvert år. Marianne tilføjede, at der 
er fokus på den måde der bliver talt op på. 
 
Pkt. 3. Opfølgning på landspanelmøde den 23. maj 2023.  
Rikke orienterede fra landspanelmødet hvor bl.a. behandling med dobbelt diagnoser er udfordrende 
ligesom der også kan være udfordringer med digitalisering og jobcentrene. 
 
Andre emner der blev berørt omhandlede: 

- Lighed i sundhed 
- Housing first, de rigtige boliger og støtte til et hjem.  
- Det hele mennesker.  
- Vold og angst i unge menneskers forhold. 
- Tandpleje 
- Mental trivsel 
- Retssikkerhed – problemer med længere sagsbehandlingstider 
- Omsorgshjem – gerne vil kunne skille unge og gamle / misbrugere og ikke misbruger. 

 
Derudover blev der givet råd til hvordan Udsatteråd bliver involveret i budgetterne og hvordan man kan få 
politikerne til at engagere sig, bl.a. via dialogmøder hvor udsatte borgere selv kan komme i kontakt med 
politikerne.  
 
Problematikker omkring behandling af borgere med dobbeltdiagnoser blev drøftet og Marianne oplyste, at 
der er en ny lovgivning på vej, hvor det er besluttet, at det er Regionen der skal stå for en samlet 
behandling. Endnu er det ikke klarlagt hvordan behandlingstilbuddet bliver udmøntet og hvordan det 
kommer til at foregå i praksis.  
 
Det aftaltes, at der til næste møde kunne deltage en medarbejder fra Misbrug og give en orientering 
omkring arbejdet.  
 
Villy oplyste, at der i forbindelse med Hjemløsestrategien vil være et fokus på hvordan man kan skille 
unge og ældre ad og Rikke supplerede, at det aktuelt er et stort problem på Overmarksgården.  
 
Pkt. 4. Drøftelse af afholdelse af dialogmøde og fællestur for Udsatterådet og Social og 
Arbejdsmarked 
Forslag til program for dialogmødet og fællesturen blev forelagt. Det besluttedes, at besøg på Paraplyen 
byttes ud med Space – dels for at se Space nye lokaler og dels fordi det ikke er helt sikkert, om Paraplyen 
er færdig renoveret.  
Det undersøges om datoen for arrangementet, den 13. september 2023, fortsat er en god dato og at 
værestedernes ledere orienteres.   
 
Pkt. 5. Afholdelse af Jul i Fællesskab 2023 



 
 

 

— 
Side 4 

Igen i år vil der være mulighed for at afholde Jul i Fællesskab og datoen er fastsat til den 13. december 
2023. Udsatterådet blev forelagt de foreløbige tanker omkring arrangementet, herunder datoen og at 
afviklingen vil blive som sidste år.  
Udsatterådet har tidligere nævnt, at de ønsker at være mere med i planlægningen og afviklingen af 
arrangementet. Derfor vil der blive indkaldt til arbejdsgruppemøder, hvor de medlemmer af Udsatterådet, 
der ønsker at deltage, kan være med.  
Til arbejdsgruppen ønsker Jørn, Elin og Rikke at deltage. De medlemmer der ikke deltog på mødet, vil 
blive spurgt om de ønsker at deltage.  
 
Pkt. 6. Forlængelse af det sociale frikort 
Marianne orienterede om at muligheden for at bruge det sociale frikort forlænges og at der nu skal laves 
en plan for, hvordan budskabet bliver bredt ud til arbejdsgiverne og hvordan Jobcenteret inddrages så de 
kan vejlede virksomhederne. 
 
Der skal nedsættes en arbejdsgruppe som skal planlægge det videre forløb. Elin og Brian ønsker at 
deltage og der vil blive indkaldt til et møde efter sommerferien.  
 
Pkt. 7. Orientering budget 2024 
Villy redegjorde for Social og Arbejdsmarkeds ændringsforslag og budgetbidrag.  
 
Pkt. 8. Kontaktliste til Udsatterådets medlemmer 
Sendes rundt til udfyldelse med telefonnummer – er kun til intern brug.  
 
Pkt. 9. Evt.  

- Deltagelse på Kulturnatten den 1. september 2023 
Kolding Kulturnat 
 
Det besluttedes, at Udsatterådet deltager på Kulturnatten. Følgende opgaver skal igangsættes: 

- Materiale omkring Udsatterådet med billede, herunder en beskrivelse af hvem Udsatterådet er. 
- Banner 
- Reklamer 
- Folder omkring de enkelte væresteder kan være til stede 
- Ens t-shirt med Kolding Kommune logo foran – og bag skal der stå Udsatterådet) 
- Der skal tages billede af Udsatterådet 
- Uddeling af bolcher  
- Der skal laves en quiz inkl. præmie (fx hjemløsetal, hvor mange væresteder findes i Kolding). 

Vinderen kontaktes på mail efterfølgende.  
 
Det aftaltes, at Udsatterådet skal deltage fra kl. 16.00 – 18.00. 
 
Rikke tager kontakt til Kulturnatten for at høre om der er mulighed for at få en stand.  
 
Tages på som punkt på næste Udsatterådsmøde, hvor det aftales hvem der deltager.  

https://www.kolding.dk/borger/kultur-fritid-frivillighed/kultur/kolding-kulturnat/
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